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Referat 
Bestyrelsesmøde i TFE bestyrelse den 2023.08.24 
Til stede: Vivi Thorndal (VT), Kiss Nielsen (KN), Martin Brask-Holm (MBH), Vibeke Lemming Høy (VH), 
Julie Farlov (JF), Pernille Thestrup (PT), Jonas Gindesgaard (JG), Lars A. Jacobsen (LJ) , Pernille Kallehave 
(PK), Sofie Kock Jensen (SKJ), Aase Møller (AM), Dorthe Dugbæk (DD, efterskole), Thomas Pedersen (TP, 
referent) 
Fraværende: Dennis T. Rasmussen (DTR), Anne ? (forælderrepræsentant for børnehaven) 
 
1. Velkommen til alle nye 
VT laver introduktion for nye bestyrelsesmedlemmer ift; 
- hvordan bestyrelsesmøder afvikles,  
- gennemgået tavshedspligt 
- kommunikationsform 
mv.  
 
Det aftales, at Julie Farlov sikrer, at Sofie kommer på personaleintra sammen med Aase.  
 
Nye bestyrelsesmedlemmer kan tilmeldes kursus via friskoleforeningen – de koordinerer selv 
og fremsender faktura til kontoret.  
 

 
 

2. Syn og skøn af skolen – en rundtur i den nye servicebygning 
Tur i ny servicebygning foretaget. Bygningen er næsten færdig. Der mangler at blive lavet lidt 
udenfor. 
Der er gravet jord  væk for at få plads til bygningen og den skrå skrænt der er tilbage skal 
ordnes for at undgå at jorden skrider ned. Malmos er indkaldt til snak om 
løsningsmuligheder. 
 

 
 

3. Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde 
Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde den 2023.06.01. 
Referat godkendt. 
 

Godkendt 

4. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt. Ingen yderligere punkter tilføjet. 
 

Godkendt 

5. Nyt fra… herunder elevsituation 
a. Formanden (VT) 
Ikke noget nyt. 
Påmindelse om at opstart af planlægning af juletræsfest bør ske før efterårsferien. 
TP sørger for at indkalde forældre fra indskolingen. 
 
b. Børnehave (PK) 
Det går godt. Sommerferie afviklet og alle er kommet friske og glade tilbage. 
Har afholdt Idrætsdag. Var sjovt. Løb blandt andet om kap med dyrene. 
Der er startet en del nye børn.  
Pr. 1/9 starter 2 nye hvormed der vil være 32 børn. 
Pr 1/12 vil der være 35 børn, hvilket vil give et årsgennemsnit på 32,3 barn 
Ved sommerferien næste år vil der være 43 børn. 
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Arbejde omkring minimumsnormering igang. Ny lovgivning træder ikraft 2024.01.01. Vi Skal 
ansætte flere. 
Pernille Andreasen er pt med i Skole/SFO for at sikre at de nye 0. klasser for den bedste start. 
Er rigtigt godt men hun er savnet i børnehaven. Hun vil være tilbage 1/10. 
Har pt.2 unge vikarer. Den ene stopper imorgen. Den anden stopper i slutningen af 
måneden. Der søges efter nye. 
 
b. Friskole, SFO (PT) 
Elevtal: 191  
Er gået lidt op og ned. Ny pige i 8. kl. En gået ud af 2. kl. Flere nye på vej, i forskellige klasser. 
Er glade for at have Pernille Andreasen som samskabende pædagog, det fungerer rigtigt godt  
med overgangsfase og giver meget tryghed for de nye skoleelever. 
Har fået en god opstart. Friskole lærere og leder havde 3 opstartsdage før der kom elever, 
hvor der blandet andet blev snakket om værdier. 
Elever er mødt ind friske og fuld af ny energi. 
 
Fredag var der fælles aktivitetsdag med efterskoleelever. Meget ros fra lærere til 
efterskoleelever. 
På aktivitetsdag var der fælles afslutning i hallen med blandt andet sang. Prøver fremadrettet 
med fælles morgensang – en gang imellem – imellem friskole og efterskole. 
 
Der er forældre-møder i vente, det første, for indskolingen, er i næste uge. 
 
c) Efterskole (JG) 
Startet 92 elever hvilket er rekord højt. Og to uger inden i skoleåret er alle der stadig.  
Har ca. 10 elever der har lidt hjemve, men tror og håber det går. Der er lærer med 
opmærksomhed på dette.  
Kom en opsigelse lige før skole-start (Mark). Der er samtaler på tirsdag. 3 gode kandidater, 
måske et par stykker mere. Der bliver kaldt 4 til samtaler. Det hænger OK sammen. 
Der er Linieture fra uge 36. 
LJ: Nyt arrangement afprøves; Forældredag. Forældre skal prøve at være på efterskole en 
eftermiddag. Skal se eleverne sammen med deres forældre. Kontaktlærer og forældrene skal 
gå sammen og det skal gøre det nemmere at snakke sammen efterfølgende. 
75 elever er pt repræsenteret  ved tilmeldningsdato. 
 
d. Medarbejderrep. (VH og AM) 
AM (efterskole): Enig med forstander. God flok for på efterskolen.  
Der er sat gang i info-skærm i pejsestue som initiativ fra Lars. Det virker godt. Eleverne kan se 
planer for aftnerner. Det virker godt.  
Opstarts-vandretur var stor succes. Selv for dem der gik forkert...før brugsen !"#$ 
Der er generelt en god stemning og der var mange elever på skolen i den første weekend. 
 
VH (friskole): Rigtig god dag for lærerstaben ift værdi-snak.  
Der er ønske fra fra lærere til bestyrelsen om en kostpolitik. Der er mange for sukkerholdige 
madpakker specielt til  10’er mad som gør at børnene ikke kan koncentrere sig ordentligt. 
Der er ikke pt problemer ift Energidrik, men det bør også skrives ind. 
VT: Dette har været drøftet mange gange..hvem skal håndhæve? 
TP: Har I overvejet at bringe det op til forældremøder og få én til at komme og fortælle om 
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mad og indflydelsen på indlæring? PT svar:  Ja- men ingen af de adspurgte kan på dagen. 
SKJ: Kan efterskolens køkken lave mad? LJ svar:Der er ikke kapacitet til dette pt. 
 
 
e. Forstander (LJ) 
Friskole: 
Vi holder øje med elevtal på friskolen – ift 5/9 skæringsdatoen (dato for beregning af tilskud). 
Pt er der færre end budgetteret. Men rammer tal fra sidste år – vigtigt da vi så ikke skal 
tilbagebetale. 
Børnehave: 
Arbejdes på Minimumsnormering ift dagtilbud (Børnehaven). Reglen er 1 voksen pr 6 børn. 
Arbejdes på hvordan dette løses. Der er kommet lidt penge ind. Men der kommer tilskud via 
bloktilskud til kommunerne. Ved endnu ikke hvorvidt de penge følger barnet. 
Normering følger barnets alder. Fra Januar kan de først starte når de er fyldt 3 år. Falder vi 
ned imellem 2 stole?. Får vi alle børn 1 måned senere fra næste år, giver det reelt fald i 
indtægter. 
Prognose for ’24 i gennemsnit 36 børn. 
Facebook kampagne virker, opslag på facebook virker, forældre taler pænt. 
 
Køkkenet er startet godt. Da louise blev ansat blev der planlagt udvikling af køkkenet, blandt 
andet ift bæredygtighed. 
De laver virkelig god mad – får ros af elever. Ingen ketchup. Eller billig juice.. Kun 
hjemmelavede sager. 
 
Der skal holdes ansættelsessamtaler som erstatning for Mark. 
 
Nu er vi en virksomhed med mere end 50 ansatte. Dette giver krav om whistleblower ordning 
(ift Økonomisk bedrag og ulovligheder). System indkøbt – billigt- lukket og ikke mulighed for 
sporing. Er anonymt. Indberetninger går til forstander og viceforstandere. Retningslinier er 
ved at blive lavet. Ansatte kan indberette. 
 
De ændrede vedtægter er godkendt. 
 
f. Forældrerepræsentanter 
DD: Ikke noget nyt idag. Der blev snakket om hvordan der kan informeres omkring møderne 
til øvrige forældre. Et link til referat på hjemmesiden kunne sættes ind i lukket facebook 
gruppe. 
 
6, Nyt fra økonomiudvalg (VT, LJ) 
Økonomiudvalgsmøde i mandags. 
Saldobalance gennemgåetmed Kristina og Lars. 
Budgettteret med overskud på omkring 200.000,-. 
Krisitina laver forecast. + ”rullende til-dato” opgørelse. 
Budgetteret med 190 elever i friskole og 92 elever i skolen, 
Færre i SFO end budgetteret – specielt fra 4. kl.  
Minimumsnormeringspenge – god overaskelse. 
Øget udgift på lærerelønninger i friskole – grundet flere vikarer. 
Færre lønudgifter i børnehaven. 
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Nye våddragter i efterskolen. Rejserne koster! Samme program – rejserne blot dyrere 
Forårsfest og fælleslejrtur i friskole blev billigere end beregnet. 
Fjernvarme billigere end beregnet. 
Renovationsskur blev lidt dyrere end beregnet. 
Lidt ekstraudgifter til at skaffe plads til de 2 ekstra elever., 
Renteudgifter (prioritetsrenter) er svære at få beregnet korrekt. 
 
Lige nu ser regnskab bedre ud end budget. 
Forecast giver god reaktionshastighed og det følges tæt allerede fra foråret. 
7. Uddelegering af kompetence til optag i skolekredsen 
Lille beskeden skolekreds (alle friskolens forældre i  er med i forældrekreds. Forældrekreds 
indgår i skolekreds.) 
Skolekreds kan også være børnehave og efterskole forældre, naboer, tidligere lærere og lign. 
Skolekredsmedlemmer skal godkendes af bestyrelse. 
Nye vedtægter beskriver at bestyrelsen kan delegere til formand og næstformand at beslutte 
godkendelse af optagelse. 
Det er godkendt at formand og næstformand kan godkende. 

 
 
 
 
 
Godkendt 

8. Planlægningen af bestyrelsens deltagelse i friskolens forældremøder 
Indskoling: 31/8 t.om 3 kl, 
Mellemtrin (4-5-6 kl): 21/9 
Overbygning 14/9. 
 
Følgende deltager på respektive klassetrin: 
0: Vivi 
1: Thomas 
2: Julie 
3: Kiss 
4: Martin 
5: Dennis 
6: Sophie 
7: Thomas, Martin, Dennis, Vivi 
8. Julie 
9. Kiss, Dennis, Thomas 
 
 

 

9. Planlægning og afholdelse af sensommerfest 
Der er bestilt drikkelse og køleskab er bestilt. Peter, Tom og Julie tjekker vejrudsigt dagen 
inden ift hvor mange stole der skal op i hallen. Flaget hejses. Sensommervise ved flaget. Vivi 
spiller. 
Alle lærerer har fået besked på at hver klasse har aktivitet. 
Non-alkoholic party. 
5 kl. brygger kaffe har aftale med køkkenet. 
Børnehave med?: Sidste år – før-fest, men var ikke den store interesse. Måske for tidligt for 
børn og forældre at deltage. Børnehave deltager måske – drøftes med personalegruppe. 
 

 

10. Planlægning af visionsdag for bestyrelsen 
Har ikke afholdt det de sidste 2 år. 
Aftalt at det skal være meget konkret. 
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LJ og TP (visions-udvalg): Emnet skal være Økonomi. Mere overordnet. Hvad er målet? Skal vi 
gå efter overskud, og hvis ja, hvor højt? Ellers skal det ”bare” løbe rundt? 
Skal penge følge aktiviteter?  Mere specifik betaling ift ture eller??? 
Forslag til dato :28/10 fra kl. 09-14 
 
11. Evt. 
Friskolelærer har valgt TR: Bibi valgt. Nu en i både friskole og efterskole. 
 
JF: Hvad blev det til ift overvågningskameraer?? LJ: Fik Tilbud. Meget dyrt. 
Har istedet skiftet til elektroniske låse i efterskolen og servicebygning. 
I Nyt budgetår kan være at vi udvider til resten. Ift elektroniske låse. 
Løser ikke udfordringer.. Har ikke været problemer i denne sommerferie. Det er ikke 
droppet, men ikke luft til det i det nuværende budgetår. 
JF/SBK Kan man sætte attrapper op? 
(Daværende nøglesystem forældet. Udskiftning kostede 600 kr pr nøgle. Nøglebrik kan 
”udskiftes” for 40 kr.) 
 

 

12.  Lukket punkt for bestyrelsen 
 

 

 
 
UNDERSKRIFTER: 
 
Vivi Thyme Thorndal  ________________________________ 
 
 
Thomas Pedersen ________________________________ 
 
 
Martin Brask-Holm  ________________________________ 
 
 
Kiss Nielsen  ________________________________ 
 
 
Julie Farlov  ________________________________ 
 
 
Sofie Kock Jensen             ________________________________ 
 
 
 
 


